



Pour le français, cliquez [ici](#).

Title: May 2024

"Forest succession" is the way in which plant and tree species are renewed over time, to keep the ecosystem thriving. Just like with forests, succession is a part of an organization's life, and in that spirit, it is my sincere pleasure to welcome Ecology Ottawa's new Executive Director, Kathryn Dingle! Our Board, myself, and our staff are energized by Kathryn, and look forward to her leadership of Ecology Ottawa. Welcome, Kathryn!

Kathryn will begin in the role on June 17, with an overlap between myself and Kathryn so we can ensure a smooth transition, and so we can continue to build on the excellent momentum we have seen as we work together to grow our movement and advance environmental leadership in Ottawa. You can read more about Kathryn [here](#).

As we transition over the coming weeks, you can expect for all of our programming and advocacy to continue (see below for updates, there is a lot going on!) You can also find us in all corners of the city over the summer months, as staff and volunteers engage Ottawans in ecological issues at farmers markets and community gatherings.

On the topic of forests, you can [find us at the Great Glebe Garage Sale](#) on Saturday, May 25, where we will be giving away hundreds of native tree species like balsam poplar, white spruce, and red pine. We hope you will come and say hi, and pick up a tree to plant at home! Like a forest, the whole is made up of many individuals, and it is through all of us taking action to care for nature and our climate that we can take care of each other and make a difference to our ecology.

In solidarity,

Alice Irene



NEWS

We recently addressed two committees of City Council on the new Zoning By-law. Listen to and read [our delegations here](#) and sign up for the [PEN Newsletter](#) to read our

upcoming piece detailing our recommendations!



We co-signed a letter to the City Council on the Wildlife Strategy. With seven other organizations, we called for transparency and collaboration in developing this important document. You can also hear some of our thoughts in [this piece](#) in the Ottawa Citizen.

ENGAGEMENT OPPORTUNITIES

Climate Resiliency Strategy: The City is developing its plan for adapting to climate change. Please [have your say](#) on the current draft!

Rural Summit: This fall, the City is hosting a summit to address issues of rural concern. Please [take the survey or attend a workshop](#) to share your thoughts!

Defend the Right to Dissent Rally

May 22, 6:30PM - Marion Dewar Plaza, 110 Laurier Ave

Community groups and residents are gathering the evening before the Emergency Preparedness and Protective Services Committee meeting to demand council amend the city noise bylaw to ensure residents can lawfully protest in our city. RSVP [here](#).

Just food is hiring!

Are you passionate about transforming local food and farming systems and want to apply your skills to this work?



Check out the following [opportunities](#) to join their team!

EVENTS

Carleton Memorial United Church Gardening Events

May 10 from 3:00 – 5:00 (rain or shine). Meet in the church parking lot at 740 Melfa Crescent. Community members will be removing two invasive species: garlic mustard and European buckthorn. Please bring gloves and closed-toe foot-wear. The garlic mustard is great for kids as it is easy to pull out by hand.

May 24 from 4:00 - 6:00 (rain or shine). Community members will be planting more than 30 native shrubs and removing more invasive species. Please bring gloves and closed-toe footwear.

[Email](#) for Registration

Great Glebe Garage Sale Tree Giveaway

May 23, 8am-2pm

166 Glebe Ave.

We will be holding a [tree giveaway](#) featuring White Spruce, Red Pine, White Cedar, Balsam Poplar and Pussy Willow seedlings. Please [RSVP](#) for this event.



Sandy Hill EcoFair

June 1, 10am-3pm

Strathcona Park, 25 Range Rd.

Join Ecology Ottawa and many other eco-friendly organizations for a great day in beautiful Strathcona Park. Learn about our initiatives and many others across the city.

Stay up to date with all of our [events here!](#)

LEARNING

Rain Ready Ottawa: Did you hear that the City Council approved expanding the Rain Ready program? Find out all about it [here](#).

One of our Council Watchers attended a session at the United Nations discussions for a global plastics treaty held in Ottawa recently and [wrote about](#) how Ottawa can take action to mitigate plastics pollution.

What does the federal budget contain for Ottawa's ecology? One of our Council Watchers [writes about](#) the new Canada Greener Homes Affordability Program.

We are powered by our volunteers and community supporters. [Volunteer](#) or [donate](#) today to help create a green and resilient Ottawa.

[Donate](#)

Titre: Mai 2024

"La succession forestière" est la façon dont les espèces de plantes et d'arbres se renouvellent au fil du temps, pour que l'écosystème reste prospère. Tout comme les forêts, la succession fait partie de la vie d'une organisation, et c'est dans cet esprit que j'ai le plaisir de souhaiter la bienvenue à la nouvelle directrice exécutive d'Écologie Ottawa, Kathryn Dingle ! Notre Conseil d'administration, moi-même et notre personnel sommes stimulés par Kathryn et nous nous réjouissons à l'idée qu'elle puisse diriger Écologie Ottawa. Bienvenue, Kathryn !

Kathryn entrera en fonction le 17 juin, avec un chevauchement entre moi et Kathryn afin de veiller à une transition en douceur et de continuer à tirer parti de l'excellent élan que nous avons connu en travaillant ensemble à la croissance de notre mouvement et à l'avancement du leadership en matière d'environnement à Ottawa. Pour en savoir plus sur Kathryn, [cliquez ici](#).

Vous pourrez également nous trouver aux quatre coins de la ville pendant les mois d'été, alors que le personnel et les bénévoles sensibiliseront les Ottaviens aux enjeux écologiques dans les marchés agricoles et lors de rassemblements communautaires.

En ce qui concerne les forêts, vous pourrez nous trouver à la [Grande vente débarras du Glebe](#) le samedi 25 mai, où nous donnerons des centaines de plants d'arbres indigènes tels que le peuplier baumier, l'épinette blanche et le pin rouge. Nous espérons que vous viendrez nous saluer et que vous prendrez un arbre à planter chez vous ! Comme une forêt, l'ensemble est composé de nombreux individus, et c'est en agissant tous ensemble pour prendre soin de la nature et de notre climat que nous pouvons prendre soin les uns des autres et faire une différence pour notre écologie.

En toute solidarité,

Alice Irene

NOUVELLES

Nous nous sommes récemment adressés à deux comités du conseil municipal au sujet du nouveau règlement de zonage. [Écoutez et lisez nos interventions ici !](#)



Nous avons cosigné une lettre au conseil municipal sur la stratégie pour les animaux sauvages. Avec sept autres organisations, nous avons appelé à la transparence et à la collaboration dans l'élaboration de cet important document. Vous pouvez également entendre certaines de nos réflexions dans [cet article](#) du Ottawa Citizen.

POSSIBILITÉS D'ENGAGEMENT

Stratégie de résilience face aux changements climatiques : La Ville est en train d'élaborer son plan d'adaptation au changement climatique. [Donnez votre avis sur le projet actual](#) !

Sommet rural : Cet automne, la Ville organise un sommet pour aborder les questions d'intérêt rural. [Répondez au sondage ou participez à un atelier](#) pour partager vos idées !

Rassemblement pour la défense du droit à la dissidence

Le 22 mai, 18 h 30

Place Marion Dewar, 110, avenue Laurier, Ottawa (Ontario)

Des groupes communautaires et des résidents se rassemblent la veille de la réunion du Comité de la protection civile et des services de protection pour demander au conseil

municipal de modifier le règlement municipal sur le bruit afin de veiller à ce que les résidents puissent manifester légalement dans notre ville. Veuillez confirmer votre présence à cet événement.

Just food embauche !

Vous êtes passionné par la transformation des systèmes alimentaires et agricoles locaux et vous souhaitez mettre vos compétences au service de ce travail ?



Consultez les possibilités suivantes de rejoindre leur équipe !

ÉVÉNEMENTS

Activités de jardinage de l'Église unie Carleton Memorial

Le 10 mai de 15 h à 17 h (beau temps, mauvais temps). Rendez-vous dans l'aire de stationnement de l'église au 740 cr. Melfa. Les membres de la communauté enlèveront deux espèces envahissantes : la moutarde à l'ail et le nerfard européen. La moutarde à l'ail est idéale pour les enfants, car elle est facile à arracher à la main.

Le 24 mai de 16 h à 18 h (beau temps, mauvais temps). 740,cr.Melfa. Nous planterons plus de 30 arbustes indigènes et enlèverons d'autres espèces envahissantes. Veuillez apporter des gants et des chaussures fermées.

Courriel pour l'inscription

Don d'arbres à la Grande vente débarras du Glebe

Le 23 mai, de 8 h à 14 h

166, avenue Glebe

Nous organiserons une vente d'arbres comprenant des jeunes plants d'épinette blanche, de pin rouge, de cèdre blanc, de peuplier baumier et de saule à feuilles étroites.

Veuillez confirmer votre présence à cet événement.



Foire écologique de la Côte-de-Sable

Le 1er juin, de 10 h à 15 h

Parc Strathcona, 25 chemin Range.

Joignez-vous à Écologie Ottawa et à de nombreux autres organismes écologiques pour une belle journée dans le magnifique parc Strathcona. Renseignez-vous sur nos initiatives et sur de nombreuses autres dans toute la ville.

Restez au courant de tous [nos événements ici](#) !



Parés pour la pluie Ottawa : Avez-vous entendu dire que le conseil municipal a approuvé l'expansion du programme " Prêt pour la pluie " ? Pour en savoir plus, [cliquez ici](#).

L'un de nos Observateurs du Conseil a assisté à une session des discussions des Nations Unies pour un traité mondial sur les plastiques qui s'est tenue récemment à Ottawa et [a écrit](#) sur la façon dont Ottawa peut prendre des mesures pour atténuer la pollution par les plastiques.

Que contient le budget fédéral pour l'écologie à Ottawa ? L'un de nos Observateurs du Conseil [écrit](#) au sujet du nouveau Programme d'abordabilité des habitations écologiques du Canada.

Nous sommes alimentés par nos bénévoles et les personnes qui nous appuient au sein de la communauté. [Soyez bénévole](#) ou [faites un don](#) aujourd'hui pour aider à créer une Ottawa verte et résiliente.

[Faire un don](#)

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to goscla22@ecolecatholique.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).